
 

Referat Bestyrelsesmøde den 17.12.2024   

Mødested: Mødelokalet Frederikshavn Golf Klub 

Deltagere:  

 

 

Afbud:  

Ove Christensen, Hans Jørgen Nymark, Dann Sørensen, Klaus Dybro, Lene U. Jacobsen, Phillip 
Larsen, Jacob Olesen, Brian Strøm, Søren Bjerregaard, Brian Rishøj 

 
 
 

1. Orientering fra 
Servicecenteret  

PL 

Sponsorater: Vi har fået mange positive tilbagemeldinger fra sponsorer vedr. 2025. 
Kun én har decideret sagt fra til næste år. Winefight var en god afslutning på året. 

PL sender info ud til gl. såvel som nye sponsorer – også igennem div. 
erhvervsnetværk.  

Herredagen: Har afholdt infomøde. Nogle var utilfredse, men de fleste var positive 
vedr. nytænkning af herredagen. Der SKAL også ske ændringer for at stoppe fald i 
antal medlemmer i Herredagen. Der sendes spørgeskema ud til alle mandlige 
medlemmer af FGK for at vejre stemningen for Herredagen version 2.0. Vi håber på 
svar fra så mange som muligt – også de ca. 300 medlemmer der pt ikke spiller med i 
Herredagen. 

Golfamore: Første år er gået godt med mange gæstespillere og salget af Golfmore 
kort til næste år er i gang og der er allerede solgt flere kort for 2025 end vi gjorde i 
2024. Der er kommet mange positive feedbacks fra de besøgende Golfamore gæster, 
og vi fået gode ratings. 

Test af tee-steder: Der kommet over 160 svar tilbage fra medlemmer - overvejende 
positive tilbagemeldelser. Vigtigt at pointere at det var en test. Der arbejdes med at 
gennemgå skema’erne. Skal der laves større ændringer, skal det tages op på en 
generalforsamling. 

Ecco tour: Turnering gav et fint lille i overskud til FGK og en masse positiv omtale…. 
Og det gik rigtigt fint – også Juniorturnering der lå op til Ecco-touren. Det gik så godt 
at Ecco tour har taget ideen til sig for deres andre turneringer. 

Infomøde om Regionsgolf afholdt 17/12. Regionsgolf er for alle klubbens medlemmer 
– flere spillere  er velkomne – især til kvindeholdene. 

2. Økonomi 
Drift 

Ud fra balancen 30-11-2024, forventes et større overskud for 2024 end det 

budgetterede overskud på 5 tkr. Der er selvfølgelig periodeafgrænsning ultimo året, 

så som forudbetalt kontingent, forudbetalt på leasingkontrakter, skyldige 

forbrugsafgifter m.v. Disse kan give afvigelser, i forhold forventninger. 

 

Indtægter 

De samlede indtægter forventes at blive større end det budgetterede, dog med en 

mindre negativ afvigelse på kontingenter og på udlejning af bagskabe. Til gengæld er 

der en positiv afvigelse på indtægter fra sponsorater og greenfee. 

 



 

Omkostninger 

De samlede omkostninger ligger på niveau med det budgetterede. 

 

Investeringer i 2024 

I 2024 er der netto anvendt ca. 300 tkr. til investeringer efter modregning af tilskud 

på 270 tkr. 

Herudover er der forudbetalt leasing 220 tkr., til Range Servant og de 4 Husqvarna 

robotter. 

 

Tilgodehavender. 

Vi har modtaget omkring 400 tkr., som forudbetalt kontingent for 2025, som indgår 

som likviditet for indeværende år, men først som driftsindtægt for 2025. 

 

Nordjyske Bank  

Som tidligere omtalt er træk hos Nordjyske Bank lidt større end for er år siden, som i 

det væsentligste kan henføres til tilbagebetaling af 180 tkr. til anlægsfonden vedr. 

intermediate banen, til forudbetalte leasingydelser og lavere kredittid på A-skat. Efter 

aftalte nedskrives kassekredit årligt med 125 tkr. 

En stor tak til de ca. 10% af medlemmer har valgt forudbetalte kontingent for 2025 på 

ca, 400 tkr., tyder alt på vi ikke som tidligere år, må anmode banken om midlertidigt 

overtræk ultimo året. Dette medfører tillige også en rentebesparelse. 

 

3. Budget 2025 
 HJN: Budget for 2025 
En foreløbig budgetmodel for 2025 blev fremlagt ud fra et forslag fra Philip og HJ, 

med skøn over forsigtige indtægter, og med forventninger over udgifter.  

Målet er at komme ud med et overskud på ca. 100 tkr., da vi bør forrente 

egenkapitalen med samme niveau som vi procentuel betaler i rentesats på 

kassekreditten. 

Det er aftalt med greenkeeper og baneudvalget, at baneudvalgs budgettet vil have 

mulighed for at øge nuværende budget på godt 3 mio. kr., såfremt der i det endelige 

budget måtte vise sig yderligere indtægter end de der fremgår af budgetmodellen. 

Da kontingent for 2025 er opkrævet i oktober, så er der et overblik over hvilke 

medlemmer der eventuel skifter medlemsstatus ultimo 2024, og budget sikkerhed på 

kontingenter 2025 bliver mere retvisende end tidligere år. 

Det endelige budget 2025 og forslag til kontingent vil blive behandlet på 

bestyrelsesmødet ultimo februar. 

 

4. Orientering fra 
baneudvalget 

KD: Vi går over til vinterbane lige før jul.  

Vi har holdt sommer green åben i længere tid iår.  



 

Vinteropgaver: Mounts på drivingrange fjernes, da det er tidskrævende af klippe og 
samle bolde omkring dem. Der repareres flere broer, og der sættes en ny bro op på 
hul 5 henover vinteren. Der laves en ny sti op til 9. tee., Flere grøfter renses op. Der 
skal beskæres og fjernes nogle træer, der kan være til fare. Der skal findes frivillige til 
at beskære flere træer, der blokerer for signal til klipperobotterne. Stien hen til og 
forbi 9. green forlænges, så buggies og vogne holdes nede af og til høje for bakkerne. 
Der skal testes med rør og pumpe for at få vand fra sø ved hul 15 til pumpesø ved hul 
3. 

Der arbejdes med kortere planer, da krav og muligheder ændrer sig hurtigt. F.eks. 
klipperobotterne. Vi er nødt til at sortere i projekter i de kommende år, da 
økonomien sætter begrænsninger. 

Vi har haft en fantastisk sæson, med en bane i super flot stand. Investeringen af 
robotter bærer frugt. Der kunne bruges flere penge til forskellige projekter på banen, 
som f.eks. sandslitting, dræn, vanding, dræn osv. 

Mange projekter skal laves på samme tid op til sæsonstart, når der er kommet vækst i 
græsset. 

5. Orientering fra 
projektudvalget 

DS: Nye tee steder: er nævnt under pkt. 1.  

6. Orientering 
OC: 

• Status Momsordning: Vi har fået godkendelse som velgørende 
forening og er derfor med i momsordningen fra 1/1 2024  

• Status Kontrakt med Philip 
• Midlertidig ordning med deltagelse af suppleanter i 

bestyrelsesmøderne: Bestyrelsen har besluttet, at suppleanter ikke 
inviteres til alm. Bestyrelsesmøder, referater fra bestyrelsesmøder er 
nu så detaljerede, at alle - også suppleanterne – sagtens kan følge 
med i bestyrelsens arbejde. 

• Generalforsamling 2025 
o Dato: Tirsdag 18/3 2025 
o Bestyrelsens beretning.... 
o Valg af nye bestyrelsesmedlemmer (DS og OC er på valg i år) 

og suppleanter er på valg hvert år. 
o Bestilling af lokaler og andre praktiske forhold- vigtig at lyden 

fungerer optimalt denne gang 
• Samarbejde med Dronninglund: fortsættes i 2025 med bl.a. 

juniorsamarbejde, lavere greenfee for kr. 150. 
• Kommende sæson: Vi skal have lavet en decideret strategi og 

aktivitetsplan for at skaffe flere medlemmer i de forskellige 
medlemskategorier og for flere greenfee-gæster (f.eks. et 
rekrutteringsudvalg). Baneudvalg og Projektudvalg har opgaver til 
vinteren. 

• Kommunen har nu besluttet at Golfvej ikke er en privat vej, men er en 
kommunalvej og dermed står de for f.eks. reparation og vinterhold. 

• Der er kommet en mail fra to medlemmer med mange gode indlæg 
vedr. lukketider for forskellige dage (herredagen, damedagen, 
seniordagen osv.) Formanden besvarer medlemmerne. 



 

 

7. Diskussion Buggies, monobuggies, tribuggies 

8. Beslutning 
• Bestyrelsen besluttede, at klubben på sigt skal overtage udlejning af 

buggies i Frederikshavn Golfklub, således at indtægten i fremtiden vil 
tilfalde klubben. 

• Dette vil betyde, at der ikke længere vil blive givet tilladelse til at 
indkøb af privatejede buggies, men eksisterende aftaler respekteres. 
Det vil heller ikke være tilladt at greenfee spillere medtager egne 
buggies eller monobuggies. 

OC og Philip arbejder videre med et oplæg vedrørende en overtagelse. 

 

9. Eventuelt • PL: Vi mangler færdiggørelse af flere projekter i bestyrelsen. Bl.a. et facelift 
og rensning af hjemmesiden, udvalg.  

10. Dato for næste møder 21-01-2025, 25/2-25, og lige før generalforsamlingen d 18/3-2025 

 

Ref.: Jacob Olesen 


